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Melding om fiskerirettlederen·~ 1 Bø sin virksomhet 

i 

19 78 'l 

I. ~~~~1~3~i~~~!J2~~~~~~! 

I. Fiskenemndas medlemmer: 
Fisker Asbjørn Klaussen, Hole, 8475 Straumsjøen, 

" Tormed Torgersen, 8476 Eidet i Vesterålen, 

" 

.. 
arb" 
best. 

Ma~ne Ellingsen, Sund, 
Ingolv Remme, Røsnes, 
Toralf Skaue,· 
Hjalmar Paulsen, 
Bernt Pedersen, 

Varamenn: 
Fisker Olav Olaisen, 

.. 

.. 
8478 Nykvåg, ~ 

..~ 

8470 BØ i Vesterålen, 
8474 Snarset. 

8470 BØ i Vesterålen, 
.. Gunnar Steinsvik, •! 

" Røald Isaksen, 8479 Hevden, 
.. Walther Fredheim, Sund, 8476 Eidet i Vesterålen, 

" 
- .. .. 

Hans Tobiassen, Haugen, 
Kurt Ingebrigtsen, 
Bjarne Jakobsen, 

2. fi~~~!l~!~!!E~~l 

.. 
" 

8477 Kråkberget. 

Fiskerikontoret ( fiskerirettlederens kontor ) ble den 
8. august I978 flyttet fra kjelleretasjen i Straume 
Gjestgiveri til 3. etasje i BØ kommunes administrasjons
bygg. Betjenin~ av kontoret er fiskerirettlederen. 

_2. ~i~~~~i~~Ei~~~~~1~~~1gi~~~~r~~~ 

I. Antall 
År. 
1975 
1976 
1977 
I9'?8 

fiskere: 
Eneyrke og høvedyrke. 

4):0 
408~ 

394 
l}J4 

Biyrke. 
49 
50 
54 
56 

Tilsammen. 

459 
458. 
448 

470 
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Antall Pros.vis Pres.vis Gjennomsnitt 
personer. fordeling fordeling alder 

I6 - I9 år: I5 
20 - 39 " I40 
40 59 .. I73 
60 66 " 59 
over 66 .. 27 

Antall farkoster: 
~~~-~----~---~-~-

av alle. !6-66 år. I6-66 66. 

3,62 % 
33,82 .. 
4I,79 .. 
I4,25 u 

6,.52 " 

3,88% 
36,!8 .. 
44,70 " 
!5,25 42,73 år. 

Sted:, 20-29,9 30-39,9 40-~9,9 50-.59-9 60-69-9 o/IOO Sum 
I977: 
Haugsn: 8 

Ringstad/ 
Bøstrand: I 

Steine/ 
Fjærvoll: 7 6 

Straume/ 
SØberg: 4 I 

Eidet: 7 

Haugen/ 

4 2 

4 I 

4 4 

2 2 

I 

I 

I J 

2 

I4 

..... ,, 7 ... ~ 

2.5 

II 

8 

Kr åk berg. : 2 I 4 I 

Nykvåg/ 
Hovden: I7 7 2 I I 28 

46 I5 20 I2 4 4 IOI 
--------~-~--~~-~------~~---~----------~~---~~---
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1978. 
Sted: 20-29,9 30-39~ 9 ·'+0-49, 9 50-59,9 60-69,9 o/I OO sum 

Haugsn.: 8 2 2 I2 

Ringstad/ 
Bøstr.: 2 I 2 I 3 9 

Steine/ 
Fjærvøll: 9 9 2 4 I 4 29 

Straume/ 
Søberg: 6 I 2 2 - I1 

Eidet: 7 2 I ro 
Haugen/ ..:.. ... ~ 
Kråkb.: 

<. 
5 2 4 I I2 

Nykvåg/ 
Hovden: IS 7. 2 I I 22 

55 22 I2 12 6 5 112 
--~-~-~-~------~~------~---------~-~----~--~---~~-

Selv øm oversikten omfatter båter ned til 20 fot, vil en 
understreke at det er meget få båter som er under 25 fot. 

I denne oppstillingen over fiskefartøyer i Bø kommune 
for 1978 er det nyttet en annen gruppering av fartøyene. 
Det er derfor ikke mulig å foreta en direkte sammenlikning 
med oppgavene over fartøyer i tidligere årsberetninger. 

I opplegg til utarbeidelse av fiskeriplan før Nordland 
er det nyttet samme inndeling av fartøyene. 

I 1978 er det solgt en 46 fots båt og en 5@ fots båt. 
Begge disse var av nyere dato. Det er innkjøpt I 66 fots 
båt fra I970, 2-3I fots Viksund plastbåter , nye, og 
I 3I fats kravellbygget båt fra I975. 

I 1978 har det ligget flere båter i opplag som ikke er 
tatt med i øversikt~n. De fleste av disse venter en vil 
gå ut av merkc~regi~~tere--:; i ltDpet av kort tid. 

Problemet i d•·-~ for å J1oJde ort jevn st·~rrelse __ på fiskeflåten 
C)VE~r 40 fet nr at c et .U:ke :lJ' tilgitng l1€lk p;i unge_·-~dri.ftige 

~ j. -. 
pr~l'E ~'l ~J' so:n \ j l ~·, t ~ ~ 1 ~ ~ 1 ~l< e b:'l.i:f?r, 
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I dagens situasjon hvor resurssituasj~nen for flere og 

flere fiskesorter gjør det nødvendig med restriksjoner, 
er det ønskelig med ei viss tilbakeholdenhet i investering 
i kostbare fiskebåter. Likevel må det til ei begrenset 
fornying av fiskeflåten, dersom denne skal holdes på 
det nivå den har i dag. 

Det er egså nødvendig at eventuell tilvekst blir helårs
båter. Eldre båter som bare driver deler av året er ingen 

løsning og slike båter vil neppe ha n~en fremtid i den 

nærmeste tiden fremover. 

Det finnes i BØ en del båter over 40 fot som ikke er i 
drift hele året. Man~skapet på disse tjener ikke nok på 
fiske til sitt årlige ferbruk og må derfor ta seg ~5net 

'-

arbeide. At slike båter har problemer med å få folk nok 
til vintersesongene er ingen overraskelse. 

På sikt synes det nødvendig å få ei omlegging av driften 
fra garn til line for mange av fiskefartøyene over 40 fot. 
Dette har sammenheng med at til fiske med garn tr~es det 
mange mann på en middels stor båt. Til fiske med jukse, 
drivgarn etter laks eller snurrevad er det nok med en 
halvdel av mannskapet som tr~s til garndrift. 

Dersom båter som ikke sysselsetter hele sitt vintermansskap 
hele året, istedet gikk over til linedrift også under 

vinterfiskeriene ville de kunne klare seg med J - 4 mi4nn 
også under dette fisket. Når garnredskapene dessuten 
betinger en meget stor arbeidsinsats før sesongen tar til, 
er det opplagt at denne driftsform vil avta i tiden fremover. 

I dag er det dessverre ikke forhold ~ed noen av fiskeri
be~riftene _før linedrift. De egnebuer søm forefinnes 
har ikke den standard som egnebuer bør ha. Plassen f~r 
den enkelte båt er også lite tilfredsstillende. 

Nå har flere av bedriftene gitt uttrykk for at de ønsker 

i legge forh~ldene bedre tilrette for linebåtene, men 

dE}t v.i1 ve:r~e·li:~ E:nni gå lang tid før denne del av utbyg
gir:ge:;1 Er ~.i Enn )JlfØr G, 
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2. J. !'i-~~~~.! 

I likhet med I977 ble vintersesongen I978 en av de bedre. 
Foruten at starten pi sesongen utenfor BØ i januar og 
februar ble brukbar for mange, ble det også bra fiske 
i Lofoten i mars. Før dette fisket ble av~luttet ble 
det et g6dt fiske for BØ av skrei s~m ikke hadde gytt. 
Det varte til siste halvdel av april. Været i denne tiden 
var øgså godt og medvirket til det gode resultatet. 

DriftsfGrholdene den øvrige del av året var mindre bra. 
For den del som drev fiske med jukse var det helt dårlig. 

Garnfisket etter laks bie nærmest misslykket og seifisket 
med net var også dårlig. Utaver høsten ble fisket Rå line 

.. 1 

brukb~rt og deltakerne i dette fisket hadde ei tid brukbare 
fangster. 
De fiskerne som deltok i fisket for Finnmark hadde gjennom
gående brukbare fangster, men også dette fisket går tilbake 
eg gir langt mindre utbytte nå enn tidligere. 

I !978 var det tillatt å fiske et mindre parti sild10 :~; 

En båt fra BØ fikk tillatelse til å delta i sildefisket 
med not. Ellers deltok mange båter i fisket med garn. 
Forholdene for disse var ikke på noen måte lagt til rette 
øg konsekvensene uteble heller ikke. Fisket ble nærmest 
en skandale. Mange mistet bruk og salgsapparatet var ikke 
godt n~k til å ta seg av fangstene. En masse sild ble 
derfor enten drept 'ned uten å bli ført til lands eller 
mottaksapparatet maktet ikke å ta unna all silda, 

I fremtiden må derfor garnfiskerne også få individuelle 
kvoter slik at fangstene kan foregå over lenger tid eg 
derved gjøre det mulig å tilvirke silda som blir fanget. 

Høsten 1978 fikk A/S BØ Havfiskeselskap sin nye frysetråler 
" Bøtrål IV "o Selokapet måtte inngå forpliktende avtale 
~m å ta "Bøtrål I" ut av fiske for å få tillatelse til 
i bygge denne~ Etter at den nye tråleren var satt i~ri i 

fiske blf! den g am.l(~ leid ut til et rederi i Øksnes. Den 

sifJtE t1.cEn :u.r d~nli~~ge!t i opplag og har også vært budt 
ut til H.Jg, en' j~·;ie 1 ;{~r i ordet? or· u~cjent. 

'?':t' 

• . l' ~ l '. t c 
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driftsresultat før rederiet. Selv om kvotene .. for disse 
har vært fer små, er ikke det hele forklaringen. Det synes 
som om driften blir for dyr og gjelden for stør til at 
de makter sine forpliktelser. 

Det er likevel å håpe at det finnes en løsning slik at 
trålerne får bli i Bø. Skulle råstoffet fra disse utebli 
vil situasjonen bli svært vanskelig for mange av bedriftene 
i kommunen. Det som kansje kan bli redningen er at samtlige 
trålrederier i større og mindre grad er i samme stilling. 
Å slå et selskap konkurs løser derfor ingen problemer. 

2. 4.Ilandført kvantum fisk og verdi av denne + tilført fisk 
fra andre steder 

!976. !978. 

~ ... -

Kvantum. Verdi. 
!977· 

Kvantum. Verdi. Kvantum. Verdi. 

~nø 5.833 !!.395 3·942 !0.036 5·739 !7.883 
Skårvågen I;.l}I 1.637 22! 8!2 244 890 
Straumsjøen 2JØ BIB 329 I.24B !77 646 
Eidet 2.7)6 4.948 2.099 4.B3I 3.20B !!.713 
Hovden 1.4)9 2.825 1.237 3.022 1.0)6 J.76I 
Nykvåg !.224 3.215 1.2B4 ).BOB 1.384 4.359 
Jennskaret ___ .2g_2 _____ !.!.!.:2~---~..::~z~-------2§Z _____ 2.2§ ____ !.:,g,!!_ 

Kjøpt fra 
andre 

13.IBB 25.972 9·390 24.747 !2.!64 40.463 

steder•••••••••••••••••••••••J.B66 ___ .-_____ .. ____ .... _ .. ____________ .. ______ . _________________ .. _ 

.. 
Verdien for den tilførte fisk i !977 er ikke kjent. 
For årene 1976 og I97B er den innkjøpte fisk fra andre 
steder medtatt i de oppgitte kvantum. 
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2. 5. Qm~~~DiD~-!Y-!1~~~ 
Med de fiskeribedrifter som finnes i BØ kommune er det 
bare i ekstremt gode sesonger at det oppstår avtaksproblemer 
for fiskeflåten, Likevel er det nødvendig å være oppmerksom 
på, nå.r det nevnes om nedlegging av fiskebruk, at vi helt 
til de siste årene i perioder av april måned har hatt 
avtaksva.nsker. 

Etter at arbeidsmiljøloven trådte i kraft~ må en vente at 
avsetningsvansker lettere vil oppatå for fiskerne enn 
tidligere. For fiskerne vil det derfor være svært uheldig 
om neen av de fiskebruk .som er i drift i dag blir nedlagt. 
I Jørgenfjordområdet er de~ derimot et sterkt ønske blant 
befolkningen om å få et fiskemottak i denne del av~~mmunen. 
Selv om et slikt mottak ikke forventes å bli noen stor 

bedrift vil den utvilsomt bidra til at de bosatte i denne 
del av bygda får et bedre næringsgrunnlag. 

I I978 hadde tilvirkerne problemer med å få solgt saltfisken. 
I tillegg var også produksjonen av tørrfisk innskrenket til 
et minimum. Utover året bedret situasjonen seg og den 
lagrede tørrfisk ble omsatt med statens hjelp. Omsetningen 
av saltfisk tok seg også opp. Problemene for tilvirkerne 
med salg av disse produkter opphørte etterhvert og ved 
utgangen av året var situasjonen ganske normal. 

Frosne fiskeprodukter synes å vinne stadig mere terreng. 
Omsetningen kunne utvilsomt Økes om tilførslene av egnet 
råstoff til filetanleggene hadde vært større. 

Fortjenesten på de enkelte produkter synes å bli stadig mindre 
men enkelte firmaer synes likevel å ha gode arbeidsmuligheter. 

Filetindustrien har utviklet seg tilfredsstillende og nir 
råstofftilførslene har g·jort·:~def·,:mulig'1.11årr,.lbedr.iftenef gått -

.for fullt, Denne del av tilvirkningssektoren har vært den 
mest s·tabile de senere år selv om det forekommer enkel te 

konkurser egBå for bedrifter som driver i denne del av 

I J~ h :a.:~ i i l·~tl: ed:::..ftene til denne tid klart ~;eg bra og 

d3·~ ·ri)<;l· vl fgsi c,.e 'lil gj.,Dl"E! i -~iden som kcmtme.c-,, 
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3. I. Fiskenemndas virksomhet. 
--~-~~---~~-~~~~~-~~-~--

I I978 hadde Bø fiskenemnd 8 møter og behandlet 44 saker. 
24 gjaldt søknader om lån i Statens Fiskarbank med et 

samlet beløp på •••••••~•••••••••••••••••••• ~~~-Z~Q~~~!l2~=~ 
Av dette ble 4 søknader med et beløp av ~~~-J~§~§:§22A:
ikke behandlet av banken i 1978. 

I meldingsåret har Statens Fiskarbank innvilget 
I8 søknader med et samlet beløp på •••••• i ••• kr.I7'1I99·378,
av dette er 2 lån med en sum av ••• ., ••••••••• " I89.868,-
ikke nyttet. Utbetalt i alt ••••••••••••••••• ~E~1Z~222~2!2L:• 
3 : ... ~~.; }!--.-.-~-- --- ':-:' .--~;::"'1~:--:: . .,~~"l; 

5 søknader er avslått. Summen av disse var 

9 søknader gjaldt lån til fiskefartøy, 6 til motore~~ 
3 til 'juksamaskiner. De øvrige refererer seg til nøter og 
andre redskaper~ reparasjonslån til motorer, elektronisk 
utstyr eg overbygg. Fra fiskeribedrifter var det I søknad. 

Av andre saker var det 9 søknader til Bø kommune om rentefrie 
lån, 6 søknader om kommunalt garanti. Nemnda har også hatt 
til behandling krav om utvidelse i tid og omfang av den 
trålfrie sonen for Jennegga - Malangsgrunnen. Kravet var 
vel begrunnet og nemnda støttet kravet med å gi det 
sin anbefaling. 

Nemnda har ellers i sitt arbeide søkt å fremme fiskeri
næringen i kommunen. Selv om ikke alle prosjekter har vært 
like vellykte må det likevel kunne sies at alle søknader 
er blitt vurdert på en ansvarlig måte. 

4. I. Fiskerirettlederens virksomhet. 
---------~---~~~--~---~~----~-
I I978 som tidligere år, har jeg hatt flere faste oppgaver 
å utføre. Av disse kan nevnes: Sekretærarbeide for BØ 
fiskenemnd, tilsynsmann for merkeregisteret i Bø, fØring 
av fiskermanntallet og arbeide for Garantikassen for 
la.ttfiskere. El1ers har jeg gitt råd og veiledning i saker 
hvor dette har vært nødvendig, skrevet brev, søknader, 

kont::"nk te".'t gi~-,~ bis-tøtnd ved kjØp og salg av fiskefartøyer 

Clg ~-l.~.Ers ~:9kt a v~:c-o til hjelp for alle som har ønsket 
min ·):.Etl1! • 

ti;· 
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I 1978 har jeg deltatt p~ møter og konferanser om fiskeri
næringen, Jeg besøkte også fiskerimessen i Osla og deltok 
i kurs for fiskerirettledere i -~S"tolvær. Jeg var også på 
årsmøtet i Nordland Fylkes Fiskarlag i Bodø. 

Den oppsøkende virksomhet ute i distriktet er blitt mindre 
etterhvert som arbeidsoppgavene ved kontoret har øket. 
Selv om denne utvikling er å beklage, kan jeg ikke gjøre 
noe uten hjelp på kontoret, 

BØ kommune har i flere år ikke fulgt opp havnekravene 
i kommunen. I 1978 ble det på nytt reist krav om utbygging 
av havnene ved Vinjesjøen og i Nykvåg. Bø kommune v5:dtok 
under ~in behandling av kravene og sidestille mudrin~ av 
Vinjesjøen havn og forlengelse av moloen i Nykvåg, 
Andre havnekrav ble ikke frerr~et i I978. 

5. I. ~!~~~~1~~~iD~~D-=-~~~~1~~i2~~ 
Fiskerinæringen fortsatte også i I978 den positive utvikling 
den har hatt i de senere år, Fornyingen av fiskeflåten 
fortsatte om enn i ett mindre tempo enn de foregående år. 
Størsteparten av den må kunne sies å være god og velut
rustet. Det ble også levert en ny frysetråler til kommunen. 
Mottaksapparatet med 5 filetanlegg og 3 konvensjonelle 
mottak var intakt under fiskeriene. Bedriftene anstrengte 
seg ganske vesentlig for å holde produksjonen i gang og 
de ca. 300 ansatte beskjeftiget. 

Under seisesongen var det 3 levendefiskbåter fra BØ i virk
somhet med føring av levende sei til anleggene, En av disse 
er engasjert i bruksvaktholdet under høst og vintersesongen, 
en annen driver fiske etter lodde i vintersesongen og den 
J, fører fisk i bulk til filetindustrien i Bø. 

På servicesalcteren er ikke forholdene så gode som en kunne 
ønske, Eg:ne·bu~r og rorbuer er mangelvare ved de fleste 
anle·gg, V i 1Hl:' et mekanisk verksted med slipp av forholdsvis 

ny å a t•} j k jftn.unen. Dette har ikk(~ fyll t den oppgaven det var 1 

t.L:.t etic;, J ~ fle3··~e) av fiskebåte:ne fra BØ geir dez·fc.r . .fortsatt 

t.l: V"~ ')·Et~ lr ·r u ~nr fo c :n~ ()g får :utført sinø a.rb,~5.d er på. 
) . 
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Det er grunn til å tro at om tilbudet for ror og egnebuer 
~ .l . ' 

ved de mest sentrale fiskeforedlingsanlegg i kommunen 
hadde vært bedre ville det vært mange fremmede fiskere 
som hadde drevet for Bø under vinterfiskeriene. 

Utbyttet i I978 kan vel for næringen som helhet betegnes 
søm middels. Sysselsettingssituasjonen for arbeiderne i 
fiskeindustrien var vel noenlunde lik de foregående år 
med delvis avsigelser og permisjoner i den~vanskeligste 

periode av året. 

Det regnskapsmessige resultat for bedriftene synes også 
å ha vært tilfredsstillende sett på bakgrunn av ønsk~t om 
satsing på framtiden, , · 

8475 Straumsjøen, den 6. november !979• 

Walter Jensen. 


